
Factsheet Betaald voetbal en corona

Onderwerp: Betaald voetbal

Kernboodschap + De coronacrisis heeft gevolgen voor betaald voetbal in Nederland.
+ Na enkele wedstrijden met beperkt publiek te hebben gespeeld, is er nu

weer een volledig verbod op het spelen met pubiek. Het ziet er naar uit

dat dit voorlopig niet zal veranderen.

*« De beperkingen in het betaald voetbal zijn echter aanzienlijk kleiner dan in

andere topsporten.
+ Spelers kunnen nog steeds volledig trainen.

+ Wedstijden in de Eredivise, Vrouwen Eredivisie en Keuken Kampioendivisie
kunnen doorgaan. Dat geldt ook voor Europees voetbal en interlands van

het Nederlands elftal (zowel mannen als vrouwen).
* De uitzonderingspositie refleceert de speciale positie van voetbal voor de

Nederlandse samenleving(omvang, economisch en sportiefbelang,
internationale positie).

* Deze uitzonderingspositie is mede te danken aan de KNVB die samen de

clubs zwaar hebben ingezet om de verspreiding van het virus via het

voetbal zoveel mogelijk te voorkomen (protocollen, tests en voetbal-

bubbel).
s Er zijn wel positief geteste mensen in het betaald voetbal. Maat het

voetbal is geen brandhaard van het totaal aantal besmettingen in

Nederland.

e Vooralsnog is geen reden om verder in te grijpen maar we houden het in

de gaten.

Financieel

+ Het spelen zonder of met beperkt publiek kan op termijn financiele

gevolgen hebben voor de BVO's (betaald voetbal organisaties).
+ BVO's maken, net als andere bedrijven, gebruik van de generieke

steunpakketen (zoals NOW, TVL, TOZO), als zij aan de geldende
voorwaarden voldoen.

¢ Op dit moment zijn er nog geen BVO’s in acute geldnood, maar dit kan

gaandeweg het seizoen wel gaan spelen.
+ We blijven hierover met de KNVB in gesprek en werken aan een

mogelijkheid om individuele clubs te ondersteunen, als zij daadwerkelijk in

geldnood verkeren en kunnen aantonen er alles aan gedaan te hebben om

de coronaschade op te vangen.

Argumentatie KNVB, Eredivisie en Keuken Kampioen Divisie hebben in mei jl. een deltaplan

gepresenteerd voor de toekomst van het Nederlands betaald voetbal (in tijden van

corona). Het plan bevat drie pijlers:

1. Maatschappelijk belang betaald voetbal (vooral gericht op het ondervangen van

de financiéle schade vanwege de coronacrisis door de sector zelf en de

overheid);
2. Veilig voetballen (stappenplan en protocollen van ‘individueel trainen’ naar

‘competitiewedstrijden met publiek’);
3. Veilige en innovatieve voetbalbeleving (innovatieve producten voor fans en

nieuwe verdienmodellen).

Hierover is uitgebreid met de overheid gesproken waarbij het ministerie van VWS

in de lead is bij de eerste pijler (samen met FIN, SZW en EZK); het ministerie

van JenV (met VWS) bij pijler 2 en het ministerie van EZK (met VWS JenV en

OCW) bij pijler 3.

Stand van zaken per pijler
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Pijler 1 Financiele steun

+ Eind april 2020 kwam de KNVB met een whitepaper naar buiten waarin

werd becijferd dat het betaald voetbal in 2020 € 400 min schade zou

lijden door de coronacrisis. De competitie was toen al stilgelegd (door de

KNVB zelf) en onduidelijk was hoe lang dat nog zou gaan duren. De KNVB

wilde graag in gesprek met 'politiek Den Haag' over financiéle steun, want

dit zouden de betaald voetbal organisaties (BVO's) niet zelf kunnen

dragen. Onderliggende reden is dat het bedrijfsmodel van alle

Nederlandse BVO's erop is gebaseerd om te spelen voor zo vol mogelijke

stadions, voor supporters en sponsors.
+ In verschillende etappes heeft de KNVB het zogeheten Deltaplan betaald

voetbal uitgewerkt. Tijdens de uitwerking werd duidelijk dat het betaald

voetbal gebruik maakt van de generieke steunmaatregelen, met name de

NOW (3 € 46 min). Ook werd er een collectief loonoffer afgesproken voor

spelers (4 € 20 min), werden verwachte transferinkomsten niet meer

meegerekend met de schade (a € 100 min) en werd een financiéle post

opgenomen die BVO's zelf nog moesten oplossen (ongeveer € 90 min).
Daarmee resteerde er een totaalbedrag van € 140 mln waarvoor de sector

in het geheel voor specifieke steun aanklopte. Het betreft hier een

modelmatig berekende schade die direct coronagerelateerd is. Van steun

als gevolg van financieel wanbeleid in het verleden kan, conform het

Deltaplan, geen sprake zijn.
+ \Vanwege de grote variatie tussen de voetbalcubs in betaald voetbal

(BVQ's) kan er geen sprake zijn van steun op sectorniveau. Het varieert

tussen clubs met hele omvangrijke begrotingen (begroting boven de € 100

min) tot hele kleine (begroting van € 2 min) Elke BVO moet daarom

individueel steun aanvragen.

¢ Tot nu toe heeft kabinet (uw ambtsvoorganger en min FIN) steeds

gecommmuniceerd hooguit als laatste loket te willen fungeren. Eerst moet

elke club alles doen om te vermijden dat een gang naar Den Haag nodig
is.

+ Als hiervoor voldoende politieke steun is, kan de rijksoverheid een laatste

loket opzetten voor individuele ondersteuning van een BVO die in

financiele nood verkeerd door de coronacrisis. Wanneer een BVO bij dit

loket uitkomt en er alles aan heeft gedaan om dit te voorkomen, wordt

constructief gekeken naar een oplossing. Dit gaat in principe om een

lening die terug moet worden betaald (geen subsidie!).
¢ Tot nu toe heeft er nog geen BVO zich gemeld voor dit laatste loket omdat

geen van de clubs op dit moment in acute geldnood zitten.

* De verwachting is dat dit pas in het tweede kwartaal van 2021 zal gaan

spelen.

Pijler 2 Veilig voetballen, gegeven de geldende coronamaatregelen
e Eris door de KNVB met de clubs, supporters, politie, OM, de

burgemeesters van de betaaldvoetbal-steden en JenV een stappenplan

opgesteld waarin wat er mogelijk is binnen het betaad voetbal, gegeven

de coronomaatregelen.
e Hiervoor is, in afstemming met de regiegroep Voetbal en Veiligheid, een

plateaubenadering opgesteld. Deze loopt vanaf geen enkele activiteit, via

trainen tot wedstrijden met beperkt publiek (alleen thuissupporters) naar

volledig publiek. Hierdoor kan, indien nodig, relatief eenvoudig worden op-

dan wel afgeschaald.
e Er zijn in totaal 7 plateaus. Voor elk plateau is een zorgvuldig protocol

opgesteld ter uitvoering en handhaving op de Covid-19 maatregelen,
waaronder de 1,5 meter.

+ Het opstarten van de competities met beperkt publiek heeft tot een paar

incidenten geleid (met name zangkoren en pubiek dat geen 1,5 mtr.
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afstand hield).
Toch blijkt uit de evaluaties van politie, auditteam Voetbal en Veiligheid en

de gemeentes, over de eerste oefenwedstrijden en twee speelrondes van

de eredivisie, dat supporters zich heel goed aan de regels houden. Maar er

zijn wel verbeterpunten.
Vanaf eind september wordt er weer zonder publiek gespeeld (terug naar

plateau 5). Dit zal voorlopig niet veranderen.

Toenemend aantal besmettingen binnen het betaald voetbal.

Het betaald voetbal heeft te maken met coronabesmettingen in de

afgelopen maanden. In totaal zo'n 150 besmettingen (sinds juli) op een

totale populatie van 3000 spelers/medewerkers. Dat is vergelijkbaar met

de rest van Nederland.

Het laat aan de ene kant zien dat het testbeleid werkt en de besmettingen

nog voordat er klachten optreden, naar boven haalt. Daardoor kunnen

clubs, geadviseerd door de GGD’en, meteen bepaste maatregelen treffen.

Aan de andere kant laat het ook zien dat de ‘bubbel’ niet waterdicht is en

dat er constant aandacht moet zijn voor het naleven van de procolllen en

de mogelijkheid om de procollen, waar nodig, aan te passen.

De KNVB heeft met een (openbaar toegankelijk) dashboard ontwikkeld,

waarin per club duidelijk te zien is hoeveel testen er zijn en worden

afgenomen, en hoeveel positieve resultaten dat heeft opgeleverd.
De KNVB heeft al aangegeven dat clubs die zich niet aan de procollen

houden, op sancties kunnen rekenen, bijvoorbeeld puntenaftrek, boete,

reglementaire nederlaag).
Indien de bron besmetting is terug te herleiden tot de club, kan de

voorzitter van de veiligheidsregio besluiten om de club te sluiten.

Vooralsnog is dit voor ons voldoende. Het RIVM houdt de situatie in de

gaten en als er aanleiding voor is, gaan we met de KNVB in gesprek. In

het uiterste geval kunnen we de competitie stilleggen.

Daarbij moeten we ons wel realiseren dat de besmettingen binnen het

betaald voetbal niet als brandhaard voor de totale samenleving kunnen

worden gezien.

Pijler 3 (innovatie)
De discussie over de gevolgen voor de lange termijn moet nog op gang

komen. Het gaat dan met name over de vraag hoe het huidige
verdienmodel moet worden aangepast om in de toekomst minder geraakt
te worden door crisis zoals nu. Het gaat dan vooral over de sterke

afhankelijkheid van het spelen met publiek.
Voor de korte termijn sluit de KNVB aan bij het Fieldlab Evenementen.

Hierin werken organisatoren van diverse evenementen (muziek, cultuur,

sport, kermissen) samen.

De rijksoverheid faciliteert dit samenwerkingsverband financieel (met

bijdragen van OCW, EZK en VWS) en is als waarnemer vertegenwoordigd
in de stuurgroep (JenV en EZK).
Doel is om, op verschillende testlokaties, gezamenlijk en gecoordineerd te

onderzoeken hoe met een breed pakket van preventieve maatregelen

(waaronder sneltests) evenementen voor een groter publiek kunnen

worden georganiseerd.
Het onderzoeksplan is, ter advisering, aan het RIVM voorgelegd.

Op 13 november wordt het besproken met de bewindspersonen van EZK,

OCW, JenV en VWS. Dan wordt er een go/no-go gegeven.

Als het doorgaat, zou op 15 november de Nations League wedstrijd tussen

Nederland en Bosnie (Amterdam Arena) als onderzoekssetting worden

gebruikt
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Politieke

afspraken

(regeerakkoord,

convenant,

coalitieafspraken

e.d.)

s Zoals hierboven aangegeven zijn er verschillende departementen betrokken bij
de dossier.

* De aanpak kan rekenen op brede steun in het kabinet en de coalitie.

Feiten&cijfers De sector betaald voetbal heeft voor € 23 min gebruik gemaakt van de eerste

tranche NOW. De cijfers voor de tweede tranche zijn eind oktober bekend. De

derde tranche loopt tot 1 juli 2021.

Overig

(zoals heikele

punten en pers)

Het financieel ondersteunen van het betaald voetbal door de rijksoverheid geeft

altijd een zekere maatschappelijke/politieke spanning. Aan de ene kant ziet bijna
iedereen het maatschappelijk belang van het Nederlandse betaald voetbal (zowel

lokaal, landelijk en internationaal). Aan de andere kant is men zeer kritisch om

belastinggeld in deze sector te steken, gegeven grote financiéle bedragen die in de

sector omgaan. Het gaat dan vooral over verontwaardiging over de salarissen van

sommige spelers of trainers, maar ook over de ‘gebrekkige’ bedrijfsvoering en

governance (discutabele bestuursleden/eigenaren) bij sommige clubs.

In de media is veel aandacht voor de positieve testen in het voetbal. Elk positieve
test (150 sinds juli) levert een nieuwsbericht op. Niet in de laatste plaats omdat

sommige positieve gevallen ertoe leiden dat niet met het sterkst mogelijke
team kan worden gevoetbald. De KNVB blijft in de communicatie naar de clubs

het belang benadrukken van de naleving van de regels.
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